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Zápis č. 18/2010 ze 18. jednání  AS FEK ZČU v Plzni  
ze dne 15. 6. 2010 

 

Přítomní senátoři: Bc. Pavla Boháčová, PhDr. Věra Dvořáková, Ing. Venuše Fišerová, RNDr. 
Mikuláš Gangur, Ph.D, PhDr. Čestmír Jarý, Ing. Hana Kunešová, Bc. Lukáš Lev, Ing. Bohuslav 
Šimek, Mgr. Radka Štruncová, Ing. Jan Tlučhoř, Daniel Vajda, Ing. Andrea Žejdlová 

Omluvení senátoři: Ing. Josef Červený, Ph.D., Bc. Lucie Elhotová, Ing. Rudolf Kopek, Zuzana 
Malá 

Přítomní hosté: doc. Ing. Petr Cimler, CSc., doc. PaedDr. Ludvík Eger, prof. Ing. Jan Macek, 
CSc., doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný, doc. Ing. Emil Vacík, Ph.D.  

 
Přítomno: 12 senátorů (ne však po celou dobu jednání). AS FEK byl po celou dobu jednání 
pléna usnášeníschopný.      
 
PROGRAM: 
 

1. Schválení programu 18. jednání AS FEK 

2. Vyhlášení voleb do AS FEK na funkční období 2. 3. 2011 – 1. 3. 2014 

3. Restrukturalizace kateder FEK ZČU v Plzni 

4. Zpráva o hospodaření FEK ZČU v Plzni za období leden až květen 2010 

5. Informace ze Studentské komory AS FEK 

6. Různé 

Předsedkyně AS FEK Ing. Kunešová přivítala přítomné senátory a hosty. V úvodu jednání byli 
určeni skrutátoři pro 18. jednání AS FEK – Ing. Venuše Fišerová a Bc. Pavla Boháčová. 
 
Ad 1) Schválení programu 18. jednání AS FEK 

Usnesení:  

AS FEK schvaluje program 18. jednání AS FEK. 

Přítomno:  10 členů AS FEK 

Hlasování: 10 pro, 0 proti, zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 

 
Ad 2) Vyhlášení voleb do AS FEK na funkční období 2. 3. 2011 – 1. 3. 2014 

Na jednání AS FEK se dostavil senátor Šimek. 

Předsedkyně AS FEK Ing. Kunešová představila návrh harmonogramu voleb do AS FEK 
vycházející z Volebního a jednacího řádu AS FEK. Volby se musí konat v listopadu. 
Předsedkyně zdůvodnila, proč považuje za vhodný termín voleb  kalendářní týden od  8.11. do 
14. 11. 2010. Volební komise musí být  jmenována nejpozději dne 18. 6. 2010. Předsedkyně 
požádala všechny senátory o nahlášení členů do volební komise za plzeňskou i chebskou část 
fakulty.  
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Usnesení:  
AS FEK ZČU v Plzni vyhlašuje řádné volby do AS FEK ZČU v Plzni na funkční období 
od 2. 3. 2011 do 1. 3. 2014 a schvaluje obecný termín voleb do AS FEK ve dnech 8. – 14. 
listopadu 2010. 

Přítomno:  11 členů AS FEK 

Hlasování: 11 pro, 0 proti, zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 
 

Ad 3) Restrukturalizace kateder FEK ZČU v Plzni 

Děkan FEK doc. Plevný uvedl, že koncepci plánované restrukturalizace kateder FEK ZČU 
v Plzni již představil na Setkání akademické obce v březnu letošního roku. Senátoři obdrželi před 
jednáním AS FEK písemný návrh restrukturalizace kateder FEK. Dle navrhované struktury by na 
FEK působily 4 odborné katedry a Katedra jazyků. Beze změn by zůstaly katedry KMO a KJA, 
sloučením původních kateder s důrazem na oborové propojení by nově vznikly Katedra 
ekonomie a kvantitativních metod (KEM), Katedra financí a účetnictví (KFU) a Katedra 
podnikové ekonomiky a managementu (KPM).  

Děkan FEK dále představil důvody pro restrukturalizaci fakulty a její přínosy. Slabou stránkou 
FEK je především mizivý výkon ve vědě a výzkumu v oblasti výstupů evidovaných v databázi 
RIV, který se velmi negativně projevuje v  rozpočtu FEK. Podle úrovně koeficientu VKM (věda, 
kvalita, mobility) budou rozdělovány dotační peníze, z nichž největší část půjde na vědeckou 
činnost. Existuje zde reálné riziko omezení počtu proplácených studentů na navazujících 
magisterských a doktorských studijních programech. Do tohoto koeficientu se promítá taktéž 
personální obsazení fakulty (především počet docentů a profesorů). Restrukturalizace fakulty by 
měla přinést vznik nových pracovních týmů pro společné řešení grantů a odborných záležitostí  
a nastartování publikační činnosti. Z hlediska financování fakulty do budoucna je proto nutné  
usilovat o co největší zapojení do výzkumné činnosti a pracovat na kvalifikačním růstu 
jednotlivých pracovníků. Plánovaná restrukturalizace dále zajistí akreditační pokrytí všech 
oborů. Dle novely VŠ zákona má fakulta povinnost dokládat garance studijních programů 
docenty a profesory. Zpřísněné požadavky Akreditační komise vyžadují pokrytí bakalářských 
studijních programů (SP) profesory a docenty ze 40 % a navazujících magisterských SP ze 60 %. 
Ve vnitřním chodu fakulty se restrukturalizace projeví v odstranění rozdílné zátěže při vedení BP 
a DP a ve vyrovnanějším rozložení předmětů v jednotlivých ročnících.  

Přítomný host prof. Macek připomněl organizační uspořádání fakulty z roku 1993, ve kterém 
figurovala Katedra ekonomických disciplín a Katedra jazyků. Tehdejší koncepční záměr, který 
se nerealizoval (vytvoření katedry financí a účetnictví), byl  v souladu s nyní předloženým  
návrhem děkana doc. Plevného. Jako hlavní argument pro restrukturalizaci kateder FEK profesor 
Macek uvedl, že současná fakulta neobstojí pouze při jednom oboru Podniková ekonomika  
a management. S nově navrhovanou katedrou financí a účetnictví se otevírá možnost požádat  
o navazující magisterské studium v oboru Financí a účetnictví. Dále vznesl drobné připomínky 
k názvům kateder a zdůraznil přednost oborových hledisek. 

Děkan doc. Plevný informoval senát o prezentaci alternativního návrhu katedry KEU, který 
vedoucí KEU Ing. Mgr. Petra Skálová, PhD. prezentovala na kolegiu děkana. Alternativní návrh 
KEU na restrukturalizaci však neřeší primární problémy FEK, navržené změny děkan nevidí 
jako prospěšné, proto AS FEK návrh KEU nepředkládá.     

Senátor Jarý souhlasil s tím, že nastal čas ke změnám. Ocenil e-mail omluveného senátora dr. 
Červeného, který senátoři obdrželi. Senátor Jarý dále kriticky reagoval na důvody pro 
restrukturalizaci kateder předkládané děkanem FEK v Důvodové zprávě pro jednání AS FEK.  
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Problém zastupitelnosti akademických pracovníků na katedrách se plánovanou změnou struktury 
fakulty nevyřeší, efekt týmové spolupráce také není velký. Problém nevyrovnaného 
akreditačního potenciálu se nevyřeší, neboť se restrukturalizací kateder nezíská ani jeden 
profesor či docent. Podotknul, že prof. Mach a  doc. Beck mají vytvořené úzké osobní vztahy  
s vedoucím KEF Ing. Pavláskem, CSc. a upozornil, že dle informací Ing. Pavláska, CSc. by 
uvedení pracovníci za nových podmínek nejspíše nebyli ochotni dále působit na FEK. Senátor 
Jarý podrobně seznámil senátory s porovnáním a propočítáním rozložení celoročníkových 
předmětů v bakalářském a magisterském studiu. Na základě provedených výpočtů se domnívá, 
že situace s nerovnoměrným rozložením masových předmětů na katedrách se zhorší. Dále 
vyjádřil nesouhlas nad zařazením předmětu Světová ekonomika pod katedru KMO. Domnívá se, 
že je tím preferován subjektivní zájem nad zájmem fakulty. V 6. bodě Důvodové zprávy vidí 
jediný přínos ve finanční úspoře přibližně 150 000 Kč. Vznesl dotaz k definici statutu sekretářky, 
její náplně, úkolům a nastavení průměrného platu. V navrhované variantě 6.1. b) doporučuje 
sjednotit povinnosti sekretářek.  

Senátor Jarý dále uvedl, že reforma FEK je nutná a potřebná. Předkládaná změna struktury FEK 
však neřeší současný problém a nedodržuje princip přínosů, náklady nejsou zmíněné. Může dojít 
k narušení personálních vazeb a navíc návrh vytváří špatnou atmosféru a podrážděnost 
zaměstnanců.  Nezbytné je také apelovat na studenty. Materiál ke změně Statutu FEK není dle 
jeho názoru připravený, navrhuje o něm nehlasovat, považuje ho za „syrový“. Senátor Jarý 
uvedl, že podporuje vznik 3 pracovních komisí, personální, ekonomické (analýza dopadů změn) 
a vědecké (zvýšení publikační činnosti).  

Děkan doc. Plevný na vystoupení senátora Jarého uvedl, že vytvoření pracovních komisí je 
pouze prodloužením problému. Ano, je třeba narušit dosavadní personální vazby, aby se situace 
mohla začít měnit. Odložit  návrh a nehlasovat o něm je jako nedělat nic. Vědecká činnost je  
o komunikaci mezi vedoucím katedry a týmem pracovníků a o zapojení doktorandů a asistentů 
do vědecké činnosti. Nejtěžší je prosadit změny v době snižování mzdových nákladů, neboť 
odpor vůči změnám je známý. Předkládaný materiál není týden starý, o koncepci připravované 
restrukturalizace byli pracovníci informováni již v březnu a měli možnost sdělit odůvodněné 
argumenty proti. Návrh neobsahuje krátkodobé, ale především dlouhodobé přínosy pro fakultu. 
Náklady spojené s restrukturalizací kateder nejsou téměř žádné. Statut sekretářek je definován ve 
standardech, sekretářku má úkolovat vedoucí katedry. Pokud se nic nezmění, může v roce 2013 
nastat  problém s reakreditací navazujícího magisterského studia.   

Senátor Tlučhoř zdůraznil, že je třeba najít leadery pro vědu a výzkum, dotázal se, kdo bude ve 
vedení kateder a kdo vytvoří týmy pro vědecké zaštítění akreditace. 

Senátor Gangur uvedl, že leaderem ve vědě a výzkumu nemusí být pouze docent nebo profesor. 
Může to být kdokoliv, k tomu však musí existovat na katedře schopní lidé. 

Děkan doc. Plevný promítl plánované složení kateder a zhodnotil pracovníky z hlediska pozice 
možných leaderů.   

Přítomný host doc. Cimler uvedl, že leadeři by se měli formovat ke koncepci. Upozornil na 
povinnosti studentů doktorských studijních programů:.pouze  jeden odborný článek a dvě účasti 
na konferencích za dobu studia, což považuje za nedostačující. Je nutné tlačit na školitele, aby se 
doktorandi na FEK aktivně zapojovali do vědecké činnosti. 

Děkan doc. Plevný uvedl, že doktorandi plní pokyny školitelů. Povinnosti ve vědecké oblasti 
neplní ani pracovníci, jinak by nebylo tak málo RIV bodů. 

Mgr. Štruncová uvedla, že je třeba zprostředkovat informace pro všechny, co se chtějí zapojit.  

Děkan doc. Plevný uvedl, že organizační podporu při vědecké a projektové činnosti poskytnou 
sekretářky kateder a Středisko projektových aktivit, odbornou podporu poskytnou leadeři. 
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Senátorka Boháčová požádala o vysvětlení problému se zařazením předmětu Světová 
ekonomika. 

Předsedkyně Kunešová uvedla, že jako garant a vyučující SE  dostala nabídku od doc. Cimlera 
přejít v rámci restrukturalizace s předměty SE a ek. integrace pod katedru KMO. Uvedla, že 
zařazení SE pod katedru, která se zabývá problematikou obchodu, odpovídá např. koncepci na 
VŠE v Praze, kde tyto předměty přísluší pod Fakultu mezinárodních vztahů (bývalou Obchodní 
fakultu) a její katedry a ne pod Národohospodářskou fakultu, kde působí katedra ekonomie  
a katedry hospodářské politiky. Uvedla, že se věnuje světové ekonomice a integraci od svého 
nástupu na FEK ve výuce a publikační činnosti, o výuku SE se dělí s PhDr. Jarým. Uvedla, že 
nabídku z KMO přijala i ze subjektivních důvodů, protože doufá, že práce na KMO jí umožní 
výhledově se zaměřit především na tuto specializaci. Nyní je rozdělená mezi světovou 
ekonomiku a veřejné finance a sledovat tyto dvě rozdílné disciplíny, které se musí stále 
aktualizovat, není jednoduché.  

Doc. Cimler dodal, že světová ekonomika je postavena na otázkách trhu a obchodu, proto je 
předmět takto směřován. 

Senátor Jarý oponoval, že vzniká vážné nebezpečí nezastupitelnosti v předmětu světová 
ekonomika, protože v případě přesunu SE na KMO nebude za Ing. Kunešovou suplovat. 
V případě přesunu SE pod katedru ekonomie a kvantitativních metod by SE mohl suplovat Ing. 
Martinčík nebo dr. Mašátová. Senátorka Kunešová podotkla, že Ing. Králová, PhD. z chebské 
části KMO studovala SE v rámci svého doktorského studia na VŠE v Praze. Senátor Gangur 
nastínil otázku zastupitelnosti např. v předmětech Informatika či Finanční a pojistné výpočty. 
Senátor Tlučhoř uvedl, že není přece zakázáno zastupovat učitele z jiné katedry. Dle přítomného 
hosta doc. Vacíka je zastupitelnost otázkou odborné erudice, jde o odbornou zastupitelnost 
v odborných týmech, nelze žádat univerzální zastupitelnost.   

V závěru diskuse předsedkyně Kunešová zahájila hlasování o předloženém návrhu usnesení. 
 

Usnesení: 

AS FEK schvaluje změnu přílohy č. 3 Statutu Fakulty ekonomické Západočeské univerzity 
v Plzni schváleného AS ZČU dne 26. 9. 2007, která nově zní: 
 
„Příloha č. 3: Seznam fakultních pracovišť Fakulty ekonomické 
Katedra ekonomie a kvantitativních metod (KEM) 
Katedra financí a účetnictví (KFU) 
Katedra marketingu, obchodu a služeb (KMO) 
Katedra jazyků (KJA) 
Katedra podnikové ekonomiky a managementu (KPM) 
Centrum celoživotního vzdělávání (CECEV) 
Středisko projektových aktivit (SPA) 
Středisko japonských ekonomických studií (JES) 
Středisko pro výzkum regionálního rozvoje (SVRR)“ 

Přítomno:  12 členů AS FEK 

Hlasování: 7 pro, 1 proti, zdrželi se 4 - Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 4) Zpráva o hospodaření FEK ZČU v Plzni za období leden až květen 2010 

Tajemnice FEK Ing. Fišerová podala komentář k rozeslané zprávě o hospodaření  jednotlivých 
pracovišť FEK za uvedené období. Dále informovala, že katedře KIP byl schválen projekt na tři 
roky v hodnotě 14,5 miliónů korun.  
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Omluvený senátor Červený mailem požádal o sdělení výše vlastních příjmů FEK a na nákladů 
spojených s přijímacím řízením, tajemnice údaje přítomným sdělila. 

Senátor Tlučhoř požádal o vysvětlení výše mzdových nákladů na KEU za měsíc duben 2010. 
Tajemnice Ing. Fišerová sdělila, že nárůst mzdových nákladů KEU za duben je způsobený 
vyplacením odměn pracovníkům KEU.  

Senátor Šimek (v dubnu vedoucí KEU) uvedl, že KEU měla rezervu ve výši 160 000 ,- Kč z roku 
2009. Současně upozornil, že se jednalo o odměny za distanční a kombinované studium  
za období  listopad 2009 až duben 2010. 

Děkan doc. Plevný uvedl, že odměny KEU podepsal, ne vše důkladně kontroloval, je to pro něj 
vnitřní poučení. 

Senátorka a vedoucí KJA Mgr. Štruncová upozornila na propad hospodaření KJA.   

Usnesení: 

AS FEK bere na vědomí Zprávu o hospodaření FEK ZČU v Plzni za období leden až 
květen 2010. 

Přítomno:  11 členů AS FEK 

Hlasování: 10 pro, 0 proti , zdrželi se 1 - Usnesení bylo přijato. 

 
Ad 5) Informace ze Studentské komory AS FEK 

Senátorka Boháčová uvedla, že se Studentská komora AS FEK sešla s panem děkanem a byly 
řešeny obtíže studentů ohledně nových studijních plánů a zápisů předmětů.  
Studentská komora bude v kompletním složení až po návratu studentských senátorů ze 
zahraničních studijních pobytů. 
 
Ad 6) Různé 

K tomuto bodu jednání nebyly žádné příspěvky. 

 

 

SCHVÁLEKÁ USKESEKÍ z 18. jednání AS FEK ZČU v Plzni ze dne 15. 6. 2010 
 

 
Usnesení: 
 
AS FEK ZČU v Plzni schvaluje program 18. jednání AS FEK. 
 
Přítomno:   10 členů AS FEK 
Hlasování:  10 pro, 0 proti, zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 
 
 
Usnesení: 
 
AS FEK ZČU v Plzni vyhlašuje řádné volby do AS FEK ZČU v Plzni na funkční období 
od 2. 3. 2011 do 1. 3. 2014 a schvaluje obecný termín voleb do AS FEK ve dnech 8. – 14. 
listopadu 2010. 
 
Přítomno:  11 členů AS FEK 
Hlasování: 11 pro, 0 proti, zdrželi se 0 – Usnesení bylo přijato. 
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Usnesení: 
 
AS FEK schvaluje změnu přílohy č. 3 Statutu Fakulty ekonomické Západočeské univerzity 
v Plzni schváleného AS ZČU dne 26. 9. 2007, která nově zní: 
„Příloha č. 3: Seznam fakultních pracovišť Fakulty ekonomické 
Katedra ekonomie a kvantitativních metod (KEM) 
Katedra financí a účetnictví (KFU) 
Katedra marketingu, obchodu a služeb (KMO) 
Katedra jazyků (KJA) 
Katedra podnikové ekonomiky a managementu (KPM) 
Centrum celoživotního vzdělávání (CECEV) 
Středisko projektových aktivit (SPA) 
Středisko japonských ekonomických studií (JES) 
Středisko pro výzkum regionálního rozvoje (SVRR)“ 
 
Přítomno:   12 členů AS FEK 
Hlasování:   7 pro, 1 proti, zdrželi se 4 – Usnesení bylo přijato. 
 
 
Usnesení: 
 
AS FEK ZČU v Plzni bere na vědomí Zprávu o hospodaření FEK ZČU v Plzni za 
období leden až květen 2010. 
 
Přítomno:   11 členů AS FEK 
Hlasování:  10 pro, 0 proti, zdrželi se 1 – Usnesení bylo přijato. 
 
 
 
V Plzni, 15. 6. 2010                                                                    Zapsala: Mgr. Radka Štruncová 


